
 Obec Dlouhé, Dlouhé 10, 592 55 p. Bobrová, IČO 00599361

Č. j. 05/23

Zápis ze     7. zasedání zastupitelstva obce Dlouhé ve volebním období 2022 - 2024   

konaného dne 14. 9. 2023, od 19:00 hod, v     zasedací místnosti obce  

Přítomní členové ZO (7 z 9):
Hlavatá Jaroslava, Ing. Hlavatý Josef, Krejsek Jan, Musilová Ludmila, Petera Roman, Tulis Josef, Tulisová  
Pavlína
Omluven: Hubl Jiří, Ing. Stupka Jaroslav       
Hosté: ---
Přítomní občané: anonymizováno, anonymizováno, anonymizováno,
Ověřovatelé zápisu:    Ing. Hlavatý Josef, Krejsek Jan 
Zapisovatel:                Tulisová Pavlína

Navržený   program:    
1. Zahájení
2. Volba ověřovatelů zápisu
3. Hospodaření obce a zpráva o činnosti 
4. Rozpočtové opatření 4/2023 
5. Schválení výše dárkových poukazů od roku 2024
6. Schválení provozu knihovny současně s úředními hodinami obecního úřadu
7. Záměr výstavby dvou rybníků soukromou osobou
8. Projednání možnosti převzetí silnice III/3885a (silnice Dlouhé-Bobrová) do svého vlastnictví od 

Kraje po rekonstrukci 
9. Různé
10. Závěr

1) Zahájení 

Zasedání  Zastupitelstva  obce  Dlouhé  (dále  též  jako  „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno  v 19.00  hodin 
starostkou obce Jaroslavou Hlavatou, která  konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle 
§93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce (i elektronické) zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 
nejméně           7 dní, a to od 7. 9. 2023 do 15. 9. 2023. Zastupitelé obdrželi pozvánku a materiály e-mailem,  
všichni přijetí potvrdili. Zastupitelstvo je usnášení schopné, přítomna nadpoloviční většina zastupitelů.
Starostka seznámila  s programem jednání,  který zastupitelé  obdrželi  s pozvánkou a  zeptala  se,  zda chce 
někdo program doplnit.  Nebylo tomu tak.  Program byl  hlasováním schválen. Vedením dalšího  průběhu 
schůze pověřila místostarostku obce (dále jen předsedající). 
Návrh usnesení č. 05/23/01 – Zastupitelstvo obce schvaluje program dnešního jednání. 
Hlasování:  7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

2) Volba ov  ěř  ovatel  ů   zápisu  
Starostka navrhla za ověřovatele zápisu Ing. Josefa Hlavatého a Jana Krejska.
Návrh  usnesení  č.  05/23/02  –  Zastupitelstvo  obce  určuje  za  ověřovatele  Ing.  Hlavatého  Josefa  a 
Krejska Jana. 
Hlasování: 7  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno
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3) Hospodaření obce a zpráva o činnosti
Podrobný přehled hospodaření obce k 31.8.2023 byl promítnut projektorem a místostarostka podala bližší 
informace. Nikdo nevznesl dotaz k hospodaření. Dále místostarostka podala zprávu o činnosti od minulého 
jednání: 
- Koncem června zřízen běžný a spořící účet u Monety Bank. Koncem července uzavřená smlouva o investování do 

otevřeného podílového fondu MONETIKA (vklad 2 mil. Kč.) 
- Na Oslavy 130. výročí SDH 17. 6. 2023 přijali pozvání oba radní za Kraj Vysočina, oba byli seznámeni také se 

stavem krajské komunikace, proběhlo jednání i  s anonymizováno, ohledně ohradní zdi přilehlé ke komunikaci. 
Více v samostatném bodu…

- 28.6.2023 proběhla  ze  SFŽP kontrola  dotace  na připojení  nového vrtu na vodojem – v pořádku.  Máme již  i 
Závěrečné vyúčtování akce. Dokončen i převod pozemku kolem vrtu na obec a věcných břemen s dotčenými 
vlastníky. Nyní je na MěÚ žádost o stanovení ochranných pásem vodních zdrojů (starého i nového vrtu).  

- K 30.6.2023 skončil na vlastní žádost anonymizováno, na VPP. Stupka Vladimír – prodloužena smlouva o 1 měsíc 
s příspěvkem ÚP. 

- V červenci  dokončila  KSÚS  opravu  zábradlí  na  mostku  u  kapličky,  bohužel  povrch  silnice  neopravili.  Při 
asfaltování s nimi domluveno zaasfaltování místní komunikace poškozené u parkoviště a hlubší výtluky v obci a 
na polní cestě u Branišova.

- V červenci do sklepa a chlíva v KD namontovány velké regály, které jsme dostali od anonymizováno ml.. Obecní 
pracovníci chlív uklidili. Také jsme darem dostali starší lednici (bude v sále KD pro využití nájemci při akcích) a 
sklokeramický sporák do kuchyňky, pan anonymizováno nachystal el.en. přívod i pro budoucí myčku. 

- V červenci  provedla  firma  VHS  Žďár  nad  Sázavou  opravu  uložení  vodovodního  vedení  u  včelína  v cestě 
k novému vrtu. Po dohodě se sousedními vlastníky (anonymizováno,anonymizováno) dohodnuto položení roury 
pod cestou a podél vodovodního přivaděče položena drenáž,  ta funguje velice dobře,  stále z ní vytéká voda i 
v době sucha. Během podzimu bude potřeba dokončit ještě struhu po levé straně a s Novotnými domluveno, že 
podél cesty na jejich pozemku uděláme také stružku a svedeme vodu níže dolů (nechtějí, aby jim voda podmáčela 
celou louku, ale dole jim to nevadí). S panem anonymizováno, který tam má složené dřevo v místě, kde chceme 
dělat struhu, dohodnuto odstranění, přesadil také stromy, které vysadil na cizím pozemku bez souhlasu vlastníka. 
Struhu si uděláme už sami. 

- Na  začátku  srpna  přišly  peníze  ze  SFŽP  –  100  %  výdajů  na  výsadbu  stromků  na  Podvesnicích.  Stromky  
zaměstnanci přes léto několikrát zalévali do vaků, ale i tak tam jsou asi 3 stromky, které neprospívají. 

- 5.8.2023 jsme se zúčastnili slavnostního vyhlášení a předání stuh v soutěži Vesnice roku v Nové Vsi.
- Na rybník Halíř namontován nový ocelový poklop.
- V účetním programu proběhla změna – převod na nový program fakturace.
- Koncem srpna firmou přesáty kupy hlíny na pozemku určeného na parcely, vytříděný kamen se podrtí a bude 

použit  na  opravu cest  (firma by měla  provést  během 2 týdnů).  Dotazy  od občanů na  odkup přesáté  hlíny –  
navrhujeme 100,- Kč za lžíci nakladače a musel by u toho být  anonymizováno, který by to naložil,  případně 
odvezl. Proběhla diskuse, někdo pro někdo nesouhlasil. Předsedající informovala, že na pozemku byla uskladněna 
i hlína ze struh kolem silnice, takže hlíny je tam více, než tam bylo a stavebníci budou také bagrovat. Zastupitelé 
hlasováním souhlasí s prodejem, ale pouze přiměřeného množství za 100,- Kč za lžíci nakladače. Naložení pouze 
za přítomnosti zaměstnance obce. Je potřeba, aby jedna kupa hlíny tam zůstala pro budoucí stavebníky a potřeby 
obce.

- Na začátku  září  provedena  oprava  účelové  komunikace  k vodojemu firmou COLAS,  jak  bylo  dohodnuto  po 
křižovatku. Zároveň jsme nechali  stříknout kousek místní  komunikace mezi  anonymizováno a  anonymizováno 
(hodně popraskaný povrch). 

- Odvezen elektroodpad,  co byl za Obecním úřadem firmou Elektrowin v rámci akce Recyklujte  s hasiči.  Také 
odvezeny pytle s plechovkami. 

- Územní  studie  na  parcely  je  nyní  na  územním odboru  MěÚ v NMNM k posouzení,  měly  připomínky,  které 
projektant zapracoval a pošle.

- COOP – přišel výsledek hospodaření COOP za 1. pol. – prodejna v zisku téměř 40 tis. Kč.
- V lese probíhalo průběžně těžení kůrovcem zasažených stromů.  
- Přišla faktura za el.en. za období 1-8/2023 – jak jsem posílala v příloze, úspora na veřejném osvětlení cca 13 tis. 

Kč oproti minulému období.
- Mas Zubří země – v projektových záměrech máme rekonstrukci hasičky, výzva bude vyhlášena na podzim, bude 

to přes IROP z Evropských peněz, ale po prostudování i konzultaci s pracovnicí MAS Zubří země jsou tam téměř 
shodné podmínky jako u dotace přes MV - hygienická smyčka, dvoje sprchy, šatny, min. plocha… V příštím roce 
bude MAS vypisovat na spolkovou činnost, ale neznají ještě podmínky. Více informací by měli mít na podzim. 

Usnesení č. 05/23/03a – Zastupitelstvo obce bere na vědomí hospodaření obce a zprávu o činnosti.  
Návrh usnesení č. 05/23/03b – Zastupitelstvo obce schvaluje možnost prodeje přesáté hlíny občanům 
obce za cenu 100,- Kč za lžíci čelního nakladače obecního traktoru za přítomnosti zaměstnance obce 
v malém množství.   
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Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

4) Rozpočtové opatření 4/2023 
Místostarostka seznámila s návrhem rozpočtového opatření č. 4/2023. Schváleno bez připomínek.    
Návrh usnesení č. 05/23/04 – Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2023.
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

5) Schválení výše dárkových poukazů od roku 2024
Předsedající informovala, že po schůzce s paní  anonymizováno  z COOPu, je možnost si  nechat udělat pro 
jubilanty dárkové poukazy v jakékoliv  hodnotě.  Navrhujeme od nového roku jubilantům dávat  poukazy 
v hodnotě 400,- Kč. Dříve bylo 300,- Kč, nyní 250,- Kč. Předsedající informovala, že zástupkyně SPOZ 
navštěvují občany při jubileích 70, 75 let a pak již v každém dalším roce.
Návrh usnesení č.  05/23/05 – Zastupitelstvo obce schvaluje pro jubilanty od roku 2024 poskytovat 
dárkové poukazy k nákupu zboží v prodejně COOP v Dlouhém v hodnotě 400,- Kč. 
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

6) Schválení provozu knihovny současně s     úředními hodinami obecního úřadu  
Předsedající navrhuje pro větší dostupnost změnit otvírací dobu knihovny na dny, kdy je otevřený obecní 
úřad – út a čt od 17 – 19 hod, kdy by knihy mohla půjčovat starostka s místostarostkou a občané by měli 
v knihovně i více času. Třeba by byl zájem větší.  17. října proběhne pravidelná výměna knižního fondu 
z Knihovny ve Žďáře nad Sázavou, domluvit s nimi proškolení. Změnu udělat od nového roku. Zastupitelé 
souhlasí.
Návrh usnesení č.  05/23/06 – Zastupitelstvo obce schvaluje od nového roku změnu provozu obecní 
knihovny, které budou ve stejný čas jako úřední hodiny obecního úřadu – út a čt 17 – 19 hod. Půjčovat 
budou starostka s místostarostkou. 
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

7) Záměr výstavby dvou rybníků soukromou osobou
Obec  obdržela  žádost  o  vyjádření  k záměru  výstavby  dvou  soukromých  rybníků  anonymizováno pod 
stávajícím rybníkem Smrček u silnice na Nové Město na Moravě, který je také v jeho vlastnictví a na jeho 
pozemku. Zastupitelé byli  seznámeni s projektem, který zpracoval  Ing.  anonymizováno.  Stavba se sestává 
z vybudování dvou průtočných rybníků situovaných v pramenné oblasti bezejmenné vodoteče, které budou 
zásobovány vodou z drobné vodoteče, z drenáží a povrchovým přítokem. Každý z rybníků se skládá z hráze, 
spodní výpusti, čelního bezpečnostního přelivu. Výstavbou vznikne rybník Rákosníček s plochou vody při 
zásobní  hladině  1 800  m2  a  rybník  Janíček  při  zásobní  hladině  1900  m2.  Zastupitelé  souhlasí  bez 
připomínek. Jedná se o stavbu mimo intravilán obce na vlastních pozemcích majitele a záměr by neměl  
ohrozit zájmy obce. Zastupitelé souhlasí s vydáním kladného stanoviska.
Návrh usnesení č. 05/23/07 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o záměru výstavby dvou 
rybníků soukromou osobou a souhlasí s předloženou projektovou dokumentací bez připomínek. 
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

8) Projednání možnosti převzetí silnice III/3885a (silnice Dlouhé-Bobrová) do svého vlastnictví od 
Kraje po rekonstrukci 

Na základě osobní návštěvy Ing. anonymizováno z Kraje Vysočina, který má na starosti dopravu při oslavách 
130. výročí SDH Dlouhé, proběhlo 10.8.2023 jednání zástupců KSÚS, Kraje Vysočina, anonymizováno (kvůli 
ohradní  zdi)  a  obce  ohledně  možnosti  opravy průtahu obcí,  jak  na  Račice,  tak  na  Bobrovou.  Protokol 
z jednání  obdrželi  zastupitelé  v materiálech.  Zástupci  Kraje  a KSÚS souhlasí,  že  silnice  je  v havarijním 
stavu, ale dle schválené Koncepce rozvoje silniční sítě na území Kraje Vysočina schválené zastupitelstvem 
Kraje  Vysočina v roce 2017 je  komunikace Dlouhé – Bobrová navržena jako zbytná k vyřazení  ze  sítě 
krajských komunikací.  Prioritně  mají  pracovníci  kraje  nabídnout  tuto komunikaci  k převzetí  do majetku 
obce. Převzetím silnice Dlouhé - Bobrová podmiňuje kraj opravu průtahu obce s tím, že před předáním obci 
by  komunikaci  opravili.  Proběhla  širší  diskuse.  Bohužel  jsme  ale  nedokázali  zastupitelům  podrobně 
odpovědět  na  některé  z jejich  dotazů,  a  proto  nemohlo  dojít  k žádnému závěru.  Vzhledem k závažnosti 
rozhodnutí,  které  bude mít  dopad do  chodu i  rozpočtu obce  do  budoucích let,  zastupitelé  nechtěli  toto 
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rozhodnutí  uspěchat  a  udělat  přímo  na  prvním  projednávání,  a  to  i  vzhledem  k tomu,  že  máme  málo 
informací. 

Zastupitele zajímalo, jakým způsobem by byla silnice opravena, přesné vyznačení opravovaných úseků, jaký 
úsek přesně by měla obec převzít  (silnice Dlouhé – Bobrová prochází více katastry). Zastupitelé se dále  
obávají, že sousední městys Bobrová nebude ochoten na jejich katastru komunikaci převzít a pro nás by bylo 
problematické vlastnit silnici na cizím katastru. Pro naši obec i  z historického hlediska byla vždy silnice 
Dlouhé – Bobrová považována za hlavní spojnici se sousední vesnicí, kam naše děti chodí do mateřské i  
základní školy. Také naše obec patří do farnosti Bobrová a místní občané tam dojíždí do kostela. Tato silnice 
často  slouží  v případě  nehod  nebo  uzavření  silnice  mezi  Novou  Vsí  u  Nového  Města  na  Moravě  a  
Radešínskou  Svratkou  jako  objízdná  trasa.  Vzhledem  k velikosti  naší  obce  a  k tomu  odpovídajícímu 
rozpočtu obce se zastupitelé obávají, že nebudeme schopni údržbu a správu silnice dlouhodobě financovat. 
Obec na svém katastru již udržuje místní, účelové, polní i lesní cesty, kterých vlastní cca 9 – 10 km, což není  
málo. 

Také zastupitelé nevěděli, že existuje dokument Koncepce rozvoje silniční sítě na území Kraje Vysočina  
schválené zastupitelstvem Kraje Vysočina v roce 2017, kde je komunikace Dlouhé – Bobrová navržena jako 
zbytná.  Zastupitelé  i  občané  se  domnívají,  že  tato  silnice  je  pro  udržení  standartu  bydlení  na  venkově  
důležitá. Silnice přes sousední obec Račice, přes kterou sice vede dopravní obslužnost je zejména v  úseku 
Račice – Bobrová úzká, a hlavně v zimním období velmi špatně průjezdná než silnice Dlouhé – Bobrová. Na 
druhou stranu jsou zastupitele rádi, že se podařilo opravit silnici Dlouhé – Račice, která je také využívaná,  
ale z našeho pohledu a zkušeností méně než silnice Dlouhé - Bobrová. 

V tomto duchu odpovědět a požádat, zda by nešlo silnici ponechat v silniční síti Kraje Vysočina.  

Návrh  usnesení  č.  05/23/08  –  Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  informace  z jednání  10.8.2023 
ohledně opravy průtahu obcí Krajem Vysočina. Zastupitelstvo nemá dostatek informací, aby mohl  
rozhodnout o převzetí silnice do vlastnictví po opravě. Zastupitelstvo rozhodlo zaslat dopis o bližší 
informace a možnost ponechat tuto silnici v silniční síti Kraje Vysočina.
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

9) Různé 
a)      Výročí kapličky a pomníku padlých v     roce 2024   - Předsedající informovala, že příští rok bude výročí 
150 let od výstavby kapličky a 100 let od výstavby pomníku padlým.  Dohodnuto s anonymizováno, že dojde 
k obnově dřevěného kříže, který stával u kapličky a je zachycen na obraze pana anonymizováno a našli jsme 
ho i na historické fotce. Pan  anonymizováno  zajistí tesaře a věnuje dřevěný korpus, kovář  anonymizováno  
vyrobí  a daruje kovovou výplň.  Oslavit  a požehnat  kříž bychom mohli  při  oslavě sv.  Floriána – neděle 
5.5.2024.  Předsedající  navrhla  udělat  u  kapličky  a  pomníku  informační  desku  –  držák  by  vykoval 
anonymizováno.  Na  informační  ceduli  by  byl  text  k historii  a  pár  fotek z oprav,  tak  jak  to  viděla  v obci 
Petrovice,  okr.  Blansko.  Zastupitelé  ať  promyslí,  co  během oslavy (předsedající  navrhuje  upomínkovou 
kartičku a hrneček s kapličkou/pomníkem).  
Návrh usnesení č. 05/23/09a – Zastupitelstvo obce schvaluje obnovení pamětního kříže vedle kapličky 
na obecním pozemku a schvaluje výrobou informačních cedulí ke kapličce a pomníku padlých.  
Hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno
b) Vyúčtování el.en. a plyn – v materiálech obdrželi zastupitelé statistiku spotřeby el.en a plynu od roku 
2008. V úspoře se projevilo noční zhasínání veřejného osvětlení – od loňského prosince. Úspora cca 13 tis.  
Kč. Proběhla diskuse k nočnímu zhasínání,  1 občan se ozval,  že mu to nevyhovuje. Zastupitelé souhlasí  
s ponecháním času vypínání veřejného osvětlení v nočních hodinách. Dále předsedající informovala, že do 
konce roku má ještě obec vyjednané individuální ceny. Na dotaz na E.ON jestli  nenabízí nyní pro obce  
výhodnější tarif sděleno obchodním zástupcem, že ceny budou stanoveny Ceníkem Trend 24. 
Předsedající dále informovala, že od ledna snižuje firma Quantum, a.s. cenu za plyn o 250,- Kč/MWh. Dne  
11.9.2023 jsme uzavřeli dodatek. Nyní cena 2450,- Kč včetně distribuce bez DPH. 
c)  Zahradní sekačka s     automatickým výsypem   - Předsedající se dotazovala zastupitelů, zda nezakoupit 
pro příští sezónu sekačku s automatickým výsypem, aby nemusel pracovník trávu přehazovat. Zastupitelé 
nejsou proti, zjistit nabídky, uvažovat i s náhonem 4x4 (v NMNM mají).
d) Workoutové hřiště a lanová věž pro děti – předsedající připomněla, že 24. 9. 2023 se uskuteční na 
travnatém hřišti  schůzka s obchodním zástupcem firmy Monotrend ohledně výběru a možnosti  prvků ve 
vybraném prostoru v zadní části travnatého hřiště. 
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- Předsedající dále informovala, že 23. 9. 2023 proběhne tradiční obecní posezení, tentokrát spojené 
s Neckyádou. 
- Dnes proběhl seminář od EKO-KOMu  k odpadovému hospodářství obcí – tlak na lepší třídění, zákon 
určuje, jaké procento musí být splněno, jinak sankce. Dále jsme obdrželi tabulku vytřídění druhů odpadů  
v naší obci. 

Na závěr se do diskuse přihlásil Jan Krejsek s návrhem vypustit rybník na Podvesnicích – jediný nebyl od 
vybudování ještě vypuštěn, zkontroloval by se. Navrhuje, že by koupil osádku na dva roky, krmil a pak by si  
polovinu vzal a polovina by mohla jít na vyčištění do Halíře. Předsedající informovala, že je potřeba toto 
promyslet. Vypusit by se mohl, je potřeba to oznámit obci Račice, která má pod námi na stejném toku také  
rybník. Zastupitelé nejsou proti vypuštění a zkontrolování. 

Jan Krejsek opět otevřel otázku parkování aut na místních komunikacích – špatná průjezdnost. Co by se 
s tím  dalo  dělat.  Předsedající  informovala,  že  někteří  majitelé  aut  nemají  možnost  parkovat  na  svém 
pozemku, ale že zkusí podat dotaz na SMS ČR, jak se do dá řešit.

10) Závěr
Předsedající poděkovala všem za účast a ukončila jednání ve 20:28 hod.

Zápis byl vyhotoven dne: 26.9.2023

Zapsal: Tulisová Pavlína    ….………………….…………

Ověřovatelé zápisu:       Ing. Hlavatý Josef ……………………….………..

      Krejsek Jan     ……………………………..….

Hlavatá Jaroslava, starostka obce………………………….
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